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Zápis z plenárního jednání  

Rady vlády pro informační společnost 

Termín zasedání: 30. září 2022 od 8.00 hod. 

Místo konání: formou videokonference přes aplikaci Webex 

 

Účastník  Instituce Zástup 

PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D. Předseda RVIS   

Mgr. Ing. David Sláma Místopředseda MV  

Ing. Tomáš Krejčí Místopředseda NÚKIB  

Mgr. Jana Kotalíková Místopředsedkyně ÚV Zastoupena  

Mgr. Ing. Filipem Minářem 

Mgr. Milena Jabůrková, 
MA 

Místopředsedkyně SPČR Zastoupena  

Mgr. Ondřejem Ferdusem 

Ing. Marcela Antošová Člen MZE  

Ing. Milan Blaha, Ph.D. Člen MZČR  

Mgr. Simona Botková Člen ÚOOÚ Zastoupena Mgr. Jiřím 
Kárníkem 

Radek Brázda Člen SMOČR  

Mgr. Radoslav Bulíř Člen MF  

Ing. Bc. Radomír 
Daňhel, MBA, LL.M. 

Člen MSP Zastoupen Ing. Hanou 
Tajčovou 

Mgr. Petr Dvořák  Člen   BIS  

Ing. Blanka Fajksuová, 
Ph.D 

Člen MZV Zastoupena Ing. Tomášem 
Pešavou, MPA 

Mgr. Jana Havlíková Člen MVVI Zastoupena Ing. Miroslavem 
Rychtaříkem 

Ing. Luděk Janeček, 
MBA 

Člen   VZ  

Ing. Václav Jelen Člen   MŠMT Zastoupen Ing. Janem Králem, 
Ph.D. 

Ing. Bc. Eva Krumpová, 
MBA 

Člen ČSÚ   

Mgr. Ing. Vladimír 
Kudyn, Ph.D. 

Člen SSHR  

Ing. Petr Kuchař Člen MV  

Ing. Ladislav Němec Člen MD  
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Mgr. Petra Pecková Člen AKČR  

Ing. Michal Pešek Člen SZR  

JUDr. Petra Smolíková Člen MK  

Ing. Karel Štencel Člen  ČÚZK  

Mgr. Ing. Hana 
Továrková 

Člen  ČTÚ  

Ing. Karel Trpkoš Člen  MPSV  

Mgr. Bc. Tomáš Vymětal  Člen  ÚOHS  

    

Bc. Marek Pur  Stálý host  NAKIT  

    

Mgr. Jaromír Adamuška Host  MŽP  

Ing. Stanislav Bogdanov Host  MV  

Ing. Petr Böhm, Ph.D. Host ČSÚ  

Ing. Monika Callerová, 
MBA  

Host  ÚV  

Ing. Mgr. Radka 
Domanská 

Host  MV  

Mgr. Martin Horváth, 
Ph.D.  

Host  NAKIT  

Ondřej Profant  Host  ÚV  

Mgr. Petr Svojanovský Host   MŠMT  

Ing. Jaroslav Šmíd  Host  NÚKIB  

Mgr. Karel Váchal Host MD  

Mgr. Lucie Vaníčková  Host  NAKIT  

Ing. Martin Zeman Host MZČR  
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Program jednání: 

1. Zahájení jednání 

(PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

2. Směřování RVIS 

(PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

3. Informace o projektu Transformace a agentuře DIA 

(PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS)  

4. Financování digitálních projektů 

(Ing. Stanislav Bogdanov, ředitel odboru fondů a strategií, MV 

Bc. Marek Pur, vedoucí programu Digitální Česko, NAKIT) 

5. Různé 

 Opendata – plnění povinnosti zveřejňovat obsah registrů  

 Informace o konferencích CZPRES 

Závěr  
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1) Zahájení jednání  

PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., zahájil jednání Rady vlády pro informační společnost (dále jen 

„RVIS“ nebo „Rada“) a přivítal všechny přítomné. 

S celkovým počtem 20 účastníků s právem hlasovat prohlásil zasedání za usnášeníschopné.  

Následně představil připravený program jednání – ad výše. 

Účastníkům vysvětlil specifika hlasování pro zasedání konané videokonferenčně. 

Vyzval k hlasování. 

Přijaté usnesení č.2022/09/30/U1: Rada vlády pro informační společnost jednomyslně 

schválila navržený program zasedání. 

 

 

2) Směřování RVIS 

Předseda Rady v úvodu příspěvku informoval, a co mohou očekávat členové RVIS od Rady 

a kam chce směřovat RVIS.  

Cílem je, aby členové byli informováni mezi prvními o probíhajících i zvažovaných aktivitách 

v oblasti digitalizace. Rád by zavedl formu „newsletterů“. Zároveň by rád členům Rady 

předával k posouzení materiály týkající se digitalizace v předstihu k posouzení, popř. 

připomínkám. Od členů očekává kritické zhodnocení a zprostředkování pohledu profesní 

skupiny, kterou reprezentují. 

Dále informoval o změnách statutu RVIS plynoucích z přijatého usnesení Vládou ČR č. 673 

z letošního roku, kdy agenda RVIS přešla pod patronát Úřadu vlády. V rámci schválených 

změn zmínil především zeštíhlení členské základny Předsednictva RVIS vedoucí k tomu, že 

jednání Předsednictva budou pružnější a efektivnější. Členy Předsednictva bude nově 

například zástupce akademické sféry a občanské společnosti. Další zásadní změnou je 

dvoustupňová úroveň řízení, přičemž evaluace činnosti výborů a skupin bude probíhat 

postupně s ohledem na jejich dosavadní činnost.  

Cíle změn jsou: 

 Dodat RVIS co největší vážnost, čehož by chtěl docílit zakotvením v zákoně obdobně 

např. jako u Legislativní rady vlády a Rady pro výzkum, vývoj a inovace. Přál by si, 

aby RVIS byl digitální meziresort pro hodnocení jednotlivých digitálních politik.  

 Sdružit odborníky z oblastí IT a digitalizace napříč spektrem. Předseda RVIS má 

zájem o rozšíření členské základny o akademiky, NGO´s a o odborníky z byznysové 

sféry. 

 Zvýšení akceschopnosti RVIS. V následujících měsících proběhne seznámení se 

s činnostmi jednotlivých výborů a skupin s cílem vyhodnocení případných potřeb 

(posílení, sloučení), dále revize úkolů a posouzení akceschopnosti.  
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Závěrem předseda Rady přislíbil členům zaslat do středy 5. 10. 2022 dodatečné materiály 

popisující RVIS – například statut, stávající strukturu Rady, popisy činností skupin a výborů. 

Vyzval zájemce o tyto dodatečné informace, aby se v případě zájmu o materiály nad rámec 

prezentace přihlásili v chatu během jednání nebo následně e-mailem.  

Předseda Rady dal prostor k diskusi, tento však nebyl využit. 

 

Předseda Rady vyzval k hlasování. 

 

Přijaté usnesení č. 2022/09/30/U2: Rada vlády pro informační společnost vzala jednomyslně 

na vědomí podané informace o směřování RVIS.  

 

3) Informace o projektu Transformace a agentuře DIA 

 

Předseda RVIS zahájil svou prezentaci výzvou přítomným členům, aby se v případě 

jakýchkoliv dotazů ozvali buď prostřednictvím platformy chatu anebo se přihlásili o slovo.  

 

Zmínil, že se často stává, že ne všechny relevantní informace doputují k těm, kterých se 

informace přímo týkají.  

Následně vysvětlil, proč dochází k integraci nadresortních a centrálních digitálních služeb. 

Digitální agenda, která je vedena zejména pod MV či NAKIT nebo ad hoc spolupráce mezi 

resorty má v tuto chvíli zásadní problémy dodávat velké projekty vycházející z koncepce 

Digitálního Česka. Při pohledu do zahraničí vidíme agentury obdobné DIA. Zahraniční 

zkušenosti byly inspirací pro strukturu a vytvoření agentury – především zkušenosti 

z dánského prostředí, kde jsou obdobné agentury čtyři, nebo britská zkušenost. Nejedná se 

o odebrání digitalizace resortům, ale o zavedení nadresortního řízení. Cílem je, aby DIA byla 

prestižní, odborná a na výsledek orientovaná agentura, která bude mít vizi, cíl i poslání. Osoba 

ředitele, která bude vybrána ve výběrovém řízení, je velmi podstatná – vizionář a člověk, který 

dokáže posouvat digitalizaci. 

V rámci rozpočtu byly agentuře již alokovány finance v rámci samostatné rozpočtové kapitoly 

státního rozpočtu.  

Snahou je prosadit udržitelné víceleté plánování financování digitalizace, centrálních služeb 

a eGovernmentu v rámci systémů apod. Transformace digitalizace si bere za jeden z cílů 

zlepšení financování provozu a rozvoje centrálních služeb a centrálních registrů.  

Dalším cílem je lepší sdílení know-how napříč resorty a dalšími organizacemi.  

Dále Předseda RVIS představuje linie řízení (strategická linie, taktická linie a operační linie), 

které jsou nastaveny následovně:  

 Strategická linie - Úřad vlády/útvary místopředsedy pro digitalizaci 
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 Taktická linie – DIA 

 Operační linie - Státní podnik (výkon/provoz).  

Při představování cílové organizační struktury upozorňuje členy na absenci RVIS, který bude 

do struktury doplněn – patří do strategické linie.  

 

Úřad vlády, útvary Koordinace a řízení digitalizace;  strategické plánování budou mít na 

starosti primární analytickou a controllingovou činnost a nutnost zajistit větší zapojení 

a propojení do digitalizace v EU i při tvorbě legislativy v ČR.  

V rámci Digitální agentury (DIA) dojde zejména k posílení role OHA, tak aby byl ustanoven 

dohled nad celým procesem realizace projektů (záměr, zadání, výsledek) a nejen schvalování 

prvotní fáze projektu, jako je tomu doposud. Bude se pracovat na sjednocení metodik 

a definování standardů (cybersecurity, layouty). Podstatnou částí bude práce Kompetenčních 

center. V rámci NPO jsou na ně alokovány finanční prostředky, tak aby docházelo ke sdílení 

služeb, dalšímu odbornému vzdělávání apod.  

V rámci státního podniku/NAKIT pak bude docházet ke sjednocení provozu a správy včetně 

financování, operativnímu vykrytí potřeb a znalostí, přenosu know-how. Tato třetí úroveň bude 

představovat kapacitní zabezpečení pro krizové situace a krizové řízení.  

 

Předseda Rady v krátkosti představuje etapy postupu projektu. Zmiňuje, že je velmi složité 

zajistit, aby vše bylo inklusivní a plynulé. Nejde jen o delimitaci, ale i o bezpečný převod dat, 

systémů apod.  

V rámci financování bylo alokováno pro rok v rámci státního rozpočtu 2023 cca 141,2 mil. Kč. 

S dalšími financemi se počítá z NPO - primárně na nová místa.  

Závěrem prezentace zmiňuje milníky do konce roku 2022 - balíček zákonů k transformaci 

bude ve druhém čtení v polovině října.  

Následně Předseda Rady informuje, že na K5 nebylo schváleno původně plánované zřízení 

funkce vládního zmocněnce pro DIA. Tato skutečnost se bude řešit ad hoc, avšak doplňuje, 

že bude muset být jmenován člověk mající důvěru jeho i pana ministra vnitra, neboť bude 

zapotřebí podepisovat listiny apod.  

 

Byla zahájena diskuse: 

 V rámci diskuze se o slovo přihlásila 1. místopředsedkyně ČTÚ pí. Továrková 

s několika dotazy ohledně digitální agentury: (1) Kde se požadovaní odborníci 

vezmou? Je všeobecný problém získat IT specialisty. Proslýchá se, že budou IT 

odborníci odebrání z úřadů a ministerstev. (2) Dále informuje, že „přišli“ o peníze na 

digitalizaci registrů. Bude tedy tento úkol přecházet pod DIA? (3) Bude se DIA věnovat 

jen nadresortním věcem anebo bude věnovat i jednotlivým vysoce specializovaných 

systémů? Předseda Rady odpovídá, že (ad 1) nebude docházet k přebírání 

zaměstnanců ve smyslu dotazu, část zaměstnanců (cca 150 lidí – OHA MV, eGov MV, 
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SZR) bude automaticky převedena pod agenturu. Dále by rád zatraktivnil agenturu pro 

absolventy a představuje další plány s DIA v oblasti personálií. (2) Co se týče 

specifických registrů, nedomnívá se, že peníze byly ztraceny. Vzhledem k doplňujícím 

dotazům se paní 1. místopředsedkyně a předseda Rady rozhodli výše zmíněná témata 

blíže prodiskutovat na separátním osobním jednáním. 

 

 Následně se slova ujímá K. Štencel (ČÚZK). Informuje, že dle Usnesení vlády má být 

do konce roku zpracován analytický materiál ke změně fungování provozu základních 

registrů. Doufá, že se podaří vysvětlit, že převádět kompetenci správy základních 

registrů pod DIA není ideální řešení. Předseda RVIS odpovídá, že disponuje materiály 

od M. Peška (SZR), a i s ohledem na množství neuskutečněných investic v rámci 

základních registrů je patrné, že registry jsou technologicky poddimenzované a je 

potřeba jim (a nejenom jim) věnovat zvýšenou pozornost.  

 

 Do diskuze se následně zapojuje K. Trpkoš (MPSV), který říká, že odborníci se i napříč 

státní správou dají poměrně dobře najít, neboť zaměstnance budou mimo jiné 

motivovat úlohy, které agentura bude plnit. Předseda RVIS souhlasí a zároveň 

potvrzuje Mgr. Kárníkovi (ÚOOÚ) separátní jednání ohledně většího zapojení ÚOOÚ 

a materiálům k DIA. 

 

Předseda Rady vyzval k hlasování. 

Přijaté usnesení č. 2022/09/30/U3: Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí 

podané informace o projektu Transformace a agentuře DIA. 

 

4) Financování digitálních projektů 

 

S. Bogdanov (MV) zahájil svoji prezentaci úvodními informacemi ohledně financování 

komponent 1.1. a 1.2, které jsou zaměřené na projekty eGovernmentu. Národní plán obnovy 

(dále jen „NPO“) je jedním z 3 zdrojů financování IT projektů v následujících 4 letech. 

Současná alokace je 10 miliard Kč. Celkem je vypsáno 80 % alokace, v nejbližších dnech by 

měla být vypsána výzva na kybernetickou bezpečnost nemocnic (cca 800 mil. Kč). Poslední 

miliarda by měla být alokována na projekty MV a MZD. Zatím je 20 % přijatých žádostí, je to 

pravděpodobně tím, že NPO projektům není dávána taková priorita, neboť končí až v roce 

2025. Rád by apeloval na členy, aby se projektům z NPO priorita dala, neboť i příprava 

projektu (veřejné zakázky apod.) se musí chystat se značným předstihem. Co se týče 

monitoringu projektů, tam dochází ještě k optimalizování, jak ze strany příjemce, tak ze strany 

delivery unit.  

Dále S. Bogdanov (MV) informuje o nových zdrojích financování, které jsou v meziresortním 

připomínkovém řízení. Prvním materiálem je RRF půjčka ve výši cca 350 mld. Kč, kde 
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gestorem materiálu je Úřad Vlády. V návrhu je, aby vše šlo do energetické transformace, 

nicméně MV navrhuje, aby finance šly čerpat i na jiné oblasti (např. kyberbezpečnost).  

Druhým paralelně připomínkovaným materiálem je nová obálka NPO, kde je k dispozici 14 

mld. Kč, min. 20 % na digitální transformaci, gestor MPO. Dle návrhu MPO má jít 9 mld. Kč 

na energetiku, na ostatní agendy zbytek. MV žádá o navýšení alokace na 

kyberbezpečnost/digitalizaci (až 14 mld. Kč – převis IROP, kyberbezpečnost nemocnic, 

dofinancování implementačních plánů atd.).  

Obecně se dá říci, že de facto všechny výzvy jsou již vypsány (či v nejbližší době budou). 

Zbývající výzvy jsou řešeny s MV a MZD. Domnívá se, že je potřeba zintenzivnit přípravu 

projektových žádostí a dát projektům prioritu. V řešení jsou v rámci meziresortních 

připomínkových řízení dvě možnosti navýšení financování do oblasti kybernetické 

bezpečnosti, kde se předpokládá rozhodnutí do konce roku 2022.  

V rámci krátké diskuze se s dotazem na S. Bogdanova (MV) obrací Mgr. Kárník (ÚOOÚ), který 

se ptá, zda je možné do NPO ještě vstupovat s novými projekty. S. Bogdanov (MV) odpovídá, 

že v současné době není možné přidávat nové projekty a je potřeba počkat na nové finance. 

Navrhuje, aby mu Mgr. Kárník (ÚOOÚ) zaslal projektové záměry ÚOOÚ a následně toto bude 

na individuální úrovni řešeno.  

Následně v rámci krátké diskuze předseda RVIS upozorňuje na dichotomii, kdy nelze říci kolik 

peněz jde celkově na digitalizaci. Resorty mohou digitalizaci financovat ze státního rozpočtu, 

NPO, IP apod. Tento nesoulad kritizoval i resort financí při vyjednávání o rozpočtu.  

 

Slova se ujímá M. Pur (NAKIT), který informuje o stavu Implementačních plánů. Celkem 

dorazilo cca 170 připomínek v rámci MPŘ a VPŘ, přičemž všechny připomínky jsou aktuálně 

vypořádány a připraveny 3. 10. 2022 k podpisu MV a následně k projednání vládě. 

Nadpožadavky byly v celkové výši za téměř 580 mil. Kč pro r. 2023, uspokojené ve výši 188 

mil. Kč pro r. 2023. Dále informuje, že do 31. 10. 2022 má proběhnout aktualizace dat o plnění 

jednotlivých záměrů v Katalogu – jako podklad pro přípravu zprávy o plnění Programu Digitální 

Česko. Dále upozorňuje na to, že při žádosti o poskytnutí dotace (Kompetenční centra) 

z IROP 2021–2027 financovaných je nutné stanovisko RVIS pro centrální orgány a jimi 

zřizované/řízené organizace (státní podniky, příspěvkové organizace). 

Předseda Rady vyzval k hlasování.  

Přijaté usnesení č. 2022/09/30/U4: Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí 

podané informace o financování digitálních projektů. 
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5) Různé 

 

 Opendata – plnění povinnosti zveřejňovat obsah registrů 

 

Předseda RVIS avizuje, že do bodu Různé jsou nahlášena dvě témata: jedno týkající 

se opendat a poté informace k plánovaným konferencím v rámci českého 

předsednictva.  

 

Předal slovo k prvnímu nahlášenému bodu Národní koordinátorce otevřených dat paní 

Ing. Mgr. Radce Domanské (MV). R. Domanská informuje členy o zákonné povinnosti 

publikace opendat (DEPO). Celý tým otevřených dat se podílí na pomoci institucím, 

jakým způsobem otevírat data, a věnují se publikační a osvětové činnosti. Tým se 

zaměří na analýzy, jaké veřejné registry, rejstříky, evidence a seznamy jednotlivé 

organizace vedou ze zákona a jaké údaje jsou v nich vedeny.  

Plán zahájení analýzy:  

 MPO (prosinec 2022),  

 MŽP (březen 2023),  

 MF (červen 2023).  

Dle Ing. Mgr. Domanské je nutná zejména správná evidence dat, důvod a význam 

evidence dat, souvislosti, neboť to je předpoklad pro správnou publikaci otevřených 

dat.  

 

Předseda Rady poděkoval za příspěvek a shrnul, že povinnost poskytovat opendata 

je zákonnou povinností a v roce 2022 se výrazně rozšířil počet poskytovatelů, kteří 

mají povinnost poskytovat opendata. S tímto má řada menších organizací potíže - 

např. problémy s daty v nesprávných formátech a jiné. S tímto pomáhá tým otevřených 

dat na MVČR, který poskytuje metodickou a vzdělávací podporu celé veřejné správě. 

Jen v loňském roce proškolil více než 1000 zaměstnanců a snaží se o to, aby 

jednotlivé organizace měly všechny potřebné informace. V nadcházejícím roce se 

očekává další nárůst povinnosti publikovat formou otevřených dat veřejné registry 

a dále díky tomu, že je před schválením nová evropská legislativa, „Implementační akt 

o datových sadách s vysokou hodnotou“. Závěrem podotýká, že téma bude na 

jednáních Rady pravidelně akcentováno.  

Předseda Rady vyzval k hlasování.  

 

Přijaté usnesení č. 2022/09/30/U5: Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí 

podané informace o Opendatech – plnění povinnosti zveřejňovat obsah registrů. 
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 Konference CZ PRES 

Druhým bodem v rámci bodu Různé je informace o konferencích věnující se digitalizaci 

v rámci českého předsednictví 

 Konference Úřadu vlády "EU Secure and Innovative Digital Future" konaná ve 

dnech 3. – 4. 11. 2022. 

 Týden tematicky propojených akcí veřejného i soukromého sektoru „Czech 

Digital Week“ konaný ve dnech 31. 10. – 6. 11. 2022. 

 5. ročník konference Ministerstva vnitra Snadná navigace „Jak se neztratit v on-

line světě úřadů“. Tato mezinárodní konference ve spolupráci s Evropskou 

komisí je pořádána ve dnech 22. – 23. 11. 2022. 

Předseda Rady informuje, že další informace k jednotlivým akcím budou zaslány 

prostřednictvím administrativního aparátu RVIS. 

Následně předseda RVIS přítomné informuje o harmonogramu jednání Rady. 

 Dne 20. 10. 2022  - Předsednictvo RVIS, přičemž na programu bude organizační 

struktura, harmonogram úkolů apod. 

 Dne 25. 11.2022 - plenární zasedání RVIS 

 20. 12. 2022 - jednání Předsednictva s tématem strategických priorit. 

Následně se do bodu Různé hlásí p. Ing. Kuchař, který se dotazuje, zda členem RVIS 

může být Ing. O. Felix, Csc. digitální šampion a de facto zakladatel českého 

eGovernementu. Předseda Rady požadavku vyhovuje a slibuje, že Ing. O. Felix, CSc. 

bude vyrozuměn administrativním aparátem RVIS.   

 

 

6) Ukončení jednání 

Předseda RVIS poděkoval přítomným za účast a ukončil zasedání.   

 

 

 

 

 

      


